
 

ÖSTERMALMS STADSDELSFÖRVALTNING 
RÅDET FÖR FUNKTIONSHINDERFRÅGOR 

PROTOKOLL 
SID 1 (5) 

2012-10-16 

 

Box 24156. Karlavägen 104 

Telefon 08-50810000 

eva.svedman@stockholm.se www.stockholm.se/ostermalm 
 

  

PROTOKOLL FRÅN RÅDET FÖR FUNKTIONSHINDERFRÅGOR 

SAMMANTRÄDE 2012-10-15 LOKAL GÄRDET KL 15.00 – 

16.30 

 

 

 

Justerat: 2012-10-17 

Protokollet justerat per mail. 

 

 

………………………….     ……………………………. 

Charlotte Norlin      Svante Norbäck 

 

     

Närvarande: 

 

Ordförande            Charlotte Norlin (HSO/R) 

Vice ordförande       Anders Carlsson (HSO/RTP-StS)                                                                                                                                                            

Ledamöter:                                           Elisabet Hellaeus (HSO/NHR) 

Svante Nordbäck (HSO/Hjärnkraft) 

          Elisabeth Aguado (HSO/IFS) 

                                                                 Anita Runesved (HSO/FHLIS) 

                                                                 Sven Bohman ( HSO/ÅSS)  

 

Frånvarande:                                           

   

 

Sekreterare:        Eva Svedman   

 

Gäster:        Nils Göransson, projekt Norra Djurgårdsstaden 

       Mariell Forsberg, sekr HSOs kansli 

  

Tjänstemän:                  

Avdelningschef       Anna-Lena Christensson Österberg 

Enhetschef        Håkan Wiegandt 



PROTOKOLL 
SID 2 (5) 

 

Box 24156. Karlavägen 104 

Telefon 08-50810000 

eva.svedman@stockholm.se www.stockholm.se/ostermalm 
 

 

 

§ 1. Sammanträdet öppnas 

 

Ordföranden öppnade sammanträdet och hälsade alla välkomna.  

 

§ 2. Godkännande av dagordningen 

 

Dagordningen godkändes.  

 

Till övriga frågor anmäldes  

- Funktionshinderinspektörer 

 

§ 3. Utseende av protokolljusterare 

Svante Norbäck utsågs att tillsammans med ordföranden Charlotte Norlin justera dagens 

protokoll.  

 

§ 4. Datum för protokolljustering 

Protokollet justeras via mejl och undertecknas vid nästkommande möte. 

 

§ 5. Föregående protokoll  

Föregående protokoll 2012-09-13 godkändes, men ett förtydligande avseende samverkan 

mellan kommunens socialpsykiatri och landstinget önskades. Detta redovisas under 

punkten; information från Socialpsykiatriska enheten. 

 

§ 6. Stadsdelsförvaltningens pågående ärenden 

- Svar på skrivelse avseende gruppbostad, Birgit marklund Beijer mfl (S) 

- Svar på skrivelse avseende gruppbostad, Stefan Nilsson mfl (Mp) 

 

Med anledning av den beslutade nedläggningen av gruppbostaden på Sandhamnsgatan 8 

har två skrivelser inkommit till förvaltningen. I båda skrivelserna ifrågasätts 

nedläggningen.  Anna-Lena Christensson Österberg redogör för beslutet. 

 

Enligt tertialrapport 2, som fastställdes av nämnden i september, beslutades att 

gruppbostaden enl SoL successivt skulle avvecklas och byggas om till ett LSS-boende. 

Vid en noggrannare utredning av lokalerna har det visat sig att det kräver en mycket 

kostsam ombyggnad för att uppfylla de alltmer detaljerade reglerna från 

tillsynsmyndigheterna. Dessutom skulle man tvingas gå ned till sex boende mot planerade 

sju. Sammantaget gjorde detta att även ett LSS-boende i lokalerna blev ett ekonomiskt 

ohållbart alternativ. Utflyttningen sker successivt och varsamt och med den enskildes 

önskemål i fokus.  

I tertialrapporten beskrivs att fastighetsägaren Micasa önskar använda lägenheterna till 

seniorboende. Ett annat alternativ som kan bli aktuellt är att stadsdelsförvaltningen  

använder lägenheterna till någon form av enklare stödboende. Utflyttningen till andra 

boenden måste få ta den tid som krävs, men en förhoppning finns om att processen 

avslutas vid årsskiftet. 
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Rådet ifrågasätter att budgethållning tycks vara viktigare för politiker än redan utsatta 

människors rätt till en trygg tillvaro. Är det verkligen ett fritt val som gäller?  

 

- Ang svar på remiss lex Sarah 

Remissen ”Svar på remiss om förslag till riktlinjer för rapporter om missförhållanden 

enligt 14 kap Sol och 24 § LSS” kommunicerades alldeles för sent med rådet för att de 

skulle hinna lämna in synpunkter på remissen. Dock stod det i ärendet att det hade 

behandlats i rådet, vilket Anna-Lena Christensson Österberg ber om ursäkt över och 

samtidigt redogör hon för hur detta kunde ske. Rådet godtar ursäkten. 

 

- Budget 2013 

Anna-Lena Christensson Österberg berättar helt kort och övergripande om budgeten 2013. 

Bl a att tilldelningen av medel har ökat något till så gott som samtliga 

verksamhetsområden inom avdelningen socialtjänst. Dock ej till försörjningsstödsenheten 

där tilldelningen har minskat. Underskottet har minskat något inom avdelningen, men  

arbetet med att nå en budget i balans kommer givetvis  att fortgå under 2013.  

 

Rådet beslutar att vid nästkommande sammanträde 8/11ska budget 2013 diskuteras. 

 

§ 7. Information från Stöd och serviceenheten 

Ingen information från Toni Mellblom som hade anmält förhinder. 

 

§ 8. Information från Socialpsykiatrienheten 

Håkan Wiegandt börjar med att informera om Startpunkten Östermalm som är den nya 

öppna verksamheten för personer med psykisk ohälsa. Under förra året och fram tills nu 

har verksamheten bedrivits tillsammans med Norrmalms sdf i träfflokalen Fristaden. Av 

besparingsskäl fattades beslut om att verksamheten skulle återgå till Östermalm och 

placeras i redan befintliga lokaler och/eller tillsammans med redan befintlig verksamhet. 

Så har nu skett och Startpunkten finns numer på Sandhamnsgatan 8 i delar av 

ArbetsCentrums (AC) lokaler. Startpunkten är öppen vardagar på eftermiddagen och har 

inriktningen friskvård och kulturaktiviteter. En medarbetare ansvarar tillsammans med 

besökarna för det dagliga utbudet av aktiviteter som i huvudsak bör förläggas utomhus. 

Personer som på förmiddagarna har sysselsättning på AC kommer förhoppningsvis att 

vilja delta i eftermiddagsaktiviteterna. Ett samarbeta med Gymnastikhögskolan GIH är 

planerat. Håkan bjuder in rådet till invigningen den 7 november kl 13. 
 

- Rådet önskar mer info kring hur socialpsykiatriska enheten samverkar med 

landstinget.  

Håkan anser att samarbetet i stort fungerar ganska väl, men att det är svårt i ärenden med 

sammansatta behov. Överläkare som skriver ut patienter försäkrar sig inte alla gånger om 

att patienten får adekvat vård fortsättningsvis, efter utskrivning, inom landstingets öppen 

vård t ex. Detta leder till att socialpsykiatrin idag har klienter som inte får den vård som 

borde erbjudas dem inom landstinget, vilket försvårar kommunens uppdrag att utifrån 

beslut att erbjuda bostad, boendestöd och sysselsättning. Det är mycket svårt att förhandla 
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med landstinget om delade kostnader för dyra placeringar, men inte när det gäller öppen 

psykiatrisk tvångsvård.  

 

Håkan redogör för hur och med vilka som socialpsykiatriska enheten samverkar. 

Samverkan sker både på ett mer övergripande plan och på det lokala planet. Planer och 

rutiner för samverkan finns. Vidare informerar Håkan om vilka utbildningar som 

medarbetarna deltar i och också om samarbetet med en Case Manager på Vuxenenheten 

avseende dubbeldiagnoser och även ett Case Managerprojekt. 

 

Rådet förhör sig om Håkan har märkt av att fler barn idag får en neuropsykiatrisk 

diagnos? Socialpsykiatriska enheten arbetar bara med vuxna och enheten märker att en 

ökning har skett. Håkan tar upp att det i synnerhet märks inom studentboendena. När det 

gäller neuropsykiatriska diagnoser behöver samverkan och samverkansformer med 

psykiatrin utvecklas. 

 

En svårighet som troligen kommer att bli större framöver är att hitta bostäder eller 

boenden till personer inom både SoL och LSS.  

 

§ 9. Park- och miljögruppen informerar 

Stadsdelsförvaltningens projektledare i samarbetet kring Norra Djurgårdsstaden Nils 

Göransson informerar övergripande om tankarna och om hur långt det nya miljövänliga 

bostadsområdet har kommit. År 2030 kommer området att inrymma 12 tusen bostäder, 

varav hälften är bostadsrätter och andra hälften bostadsrätter, och ca 30 tusen 

arbetsplatser. Tyvärr hade representanterna från park och miljö fått förhinder varför viss 

specifik info inte kunde delges rådet, såsom t ex frågorna om tillgänglighet. Rådet vill 

därför att förvaltningen till ett kommande sammanträde bjuder in Katarina Nilsson från 

Trafikkontorets strategiska avdelning. Det nya området diskuteras livligt tillsammans med 

Nils. Rådet kommer att ta del av Nils Göranssons powerpoint-bilder. Eva Svedman ser till 

att samtliga i rådet får bilderna.  

 

Stadsdelsförvaltningen bevakar att gruppboenden och servicelägenheter byggs i det nya 

området. Följande har planerats, men vissa justeringar kan komma att ske: 

 

Typ av boende Område Fastighetsägare/Byggherre antal inflytt Beställt 

Gruppboende Etapp1 V NDS Borätt 6+1 2014/2015 ja 

Servicelägenhet Etapp1 V NDS Stockholmshem 7+1 2014/2017 ja 

Servicelägenhet Etapp 2 N NDS Stockholmshem 6+1 2014/2016 ja 

Servicelägenhet Etapp 2 N NDS Wallenstam 6+1 2014/2016 ja 

Servicelägenhet Svea Fanfar Veidekke 6+1 2014/2015 ja 

Servicelägenhet Tegeludden/Stettin Oskar Properties 6+1 2014/2015 nej 

Servicelägenhet Brofästet NDS ? 18+3 2018/2019 nej 

Servicelägenhet  Kolkajen NDS ? 18+3 2019/2020 nej 

Servicelägenhet Ordonnansen 6  6+1 ? nej 

Servicelägenhet Södra Värtahamnen     

 

§ 10. Övriga frågor 
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- Tipsa om vinnare till S:t Julianpriset   

Alla uppmanades att nominera kandidater till S:t Julianpriset då tiden snart går ut. 

Priset ges till andra verksamheter än stadens, som caféer, restauranger och butiker, 

som har mycket god tillgänglighet. 

 

- Funktionshinderinspektörer - flyttas till kommande sammanträde. 

 

§ 11. Datum för nästa möte  

 

Nästa rådsmöte är 2012 -11-08 kl.15.00 - 16.30. Lokal: Gärdet, Karlavägen 104, 6 tr. 

  

§ 12. Avslutning  

Ordföranden tackade alla närvarande och avslutade mötet.  


